

MINISTRY OF EDUCATION OF REPUBLIC OF BELARUS  
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY  
FACULTY OF ECONOMICS  
International Management Department

WANG, Xiaotong

**POTENTIAL AND POSSIBLE DIRECTIONS OF THE  
BELARUSIAN-CHINESE INDUSTRIAL COOPERATION**

**Master's Thesis**  
Speciality 1-25 80 01 Economics

Supervisor Aksana Yerafeyeva  
PhD in Economics, Associate Professor

Allowed to be defended  
«\_\_\_\_» \_\_\_\_\_ 2021 г.  
Head of the Department

---

E.M. Karpenka  
Doctor, Professor

Minsk, 2021

## ABSTRACT

**Master thesis:** 60 pages, 4 tables, 13 figures, 40 references.

**Keywords:** INDUSTRIAL COOPERATION, DEVELOPMENT TRENDS, ECO-SYSTEM, KNOWLEDGE SPILLOVER, INDUSTRIAL AGGLOMERATION

**Topic:** Potential and possible directions of the Belarusian-Chinese industrial cooperation.

**Purpose:** To analyze the potential of industrial cooperation between Belarus and China, and ground recommendations for their development.

**Objectives:**

- 1 To research about the theoretical aspects of countries' cooperation,
- 2 To look at the trends, to analyses effects of industrial cooperation between China and Belarus.
- 3 To discuss the potential of industrial cooperation between China and Belarus.
- 4 To show the possible development direction of China-Belarus industrial cooperation.

**Methods:** Qualitative analysis, Textual analysis, PESTEL-Analysis.

**Main results:**

1. Industrial cooperation between China and Belarus for industrial agglomeration can increase the competitiveness of the industries of the two countries, reduce production costs.
2. Under the current economic environment of China and Belarus, China and Belarus are full of opportunities for industrial cooperation.
3. For large-scale projects, the Belarusian government can consider implementing a "public-private partnership" model of cooperation with Chinese companies.
4. China and Belarus can cooperate in areas such as optimizing the internal structure of the high-tech industry, introducing high-tech talents and technologies, and independently researching and developing traditional technologies.
5. Chinese and Belarusian companies have established an "eco-system of business" to develop cooperation. The cooperation between Belarus and China can achieve effective mutual benefit, to ensure social and economic development and sustainable innovation activities, and to improve the welfare of citizens of both countries.

## АННОТАЦИЯ

**Магистерская работа:** 60 страниц, 4 таблицы, 13 рисунков, 40 ссылок.

**Ключевые слова:** ПРОМЫШЛЕННОЕ СОТРУДНИЧЕСТВО, ТЕНДЕНЦИИ РАЗВИТИЯ, ЭКОСИСТЕМА, РАЗЛИВ ЗНАНИЙ, ПРОМЫШЛЕННАЯ АГЛОМЕРАЦИЯ.

**Тема:** Потенциал и возможные направления белорусско-китайской промышленной кооперации.

**Цель:** проанализировать потенциал промышленного сотрудничества Беларуси и Китая и обосновать рекомендации по их развитию.

**Цели:**

- 1 Исследовать теоретические аспекты сотрудничества стран.
- 2 Рассмотреть тенденции, проанализировать последствия промышленного сотрудничества между Китаем и Беларусью.
- 3 Обсудить потенциал промышленного сотрудничества между Китаем и Беларусью.
- 4 Показать возможные направления развития китайско-белорусской промышленной кооперации.

**Методы:** качественный анализ, текстовый анализ, PESTEL-анализ.

**Основные результаты:**

1.Производственная кооперация между Китаем и Беларусью по промышленной агломерации может повысить конкурентоспособность отраслей двух стран, снизить издержки производства.

2.В нынешних экономических условиях Китая и Беларуси Китай и Беларусь открывают широкие возможности для промышленного сотрудничества.

3.Для крупномасштабных проектов правительство Беларуси может рассмотреть возможность реализации модели сотрудничества с китайскими компаниями на основе «государственно-частного партнерства».

4.Китай и Беларусь могут сотрудничать в таких областях, как оптимизация внутренней структуры высокотехнологичной отрасли, внедрение высокотехнологичных талантов и технологий, а также независимые исследования и разработки традиционных технологий.

5.Китайские и белорусские компании создали «экосистему бизнеса» для развития сотрудничества. Сотрудничество между Беларусью и Китаем может принести эффективную взаимную выгоду, обеспечить социально-экономическое развитие и устойчивую инновационную деятельность, а также улучшить благосостояние граждан обеих стран.